

SECURITY / SECURITE



Holiday houses

 The Gendarmerie would like to stress the importance of safely locking up holiday homes. Shutters, entrances and gates should be securely closed and it is important to try not to attract attention to your house. Padlocks and three locking bar devices could be used.

All agents from public services, such as electricity boards etc; have to carry identity cards and you can ask to look at them for proof.

Should you see a suspicious person on your property you can call the Gendarmerie :

- in Parthenay on : 05.49.95.26.17
- from a telephone : 17
- from a mobile : 112

Don't forget to leave your contact number at your local town hall in case of an emergency and if you have a friendly neighbour who lives next door all year round, it would be a good idea to give it to them too.

The post office offers a service 'transfer d'appel' (transferring a call) to another number which is a good way of deterring possible burglars.

Résidence secondaire

 La gendarmerie rappelle qu'il est important de bien verrouiller les ouvertures (portes, fenêtres...) des résidences secondaires. Pour cela vous pouvez utiliser des cadenas ou des fermetures à trois points.

Eviter de laisser à l'extérieur de la maison des éléments qui peuvent attirer l'attention.

Tous les agents des services publics ont une carte d'identification qu'ils doivent vous montrer si vous leur demandez.

Si vous remarquez une personne suspecte dans votre propriété, vous pouvez contacter la gendarmerie :

A Parthenay : ☎ 05 49 95 26 17

En composant le 17 sur un téléphone fixe

En composant le 112 sur un téléphone portable

N'oubliez pas de laisser vos coordonnées à votre Mairie ou à un voisin, en cas d'urgence.

France Télécom propose un service de « transfert d'appel » vers un autre numéro, ce qui peut permettre de dissuader les éventuels cambrioleurs.

Firearms



All firearms must be declared at the Sous-Préfecture or at the Gendarmerie. There are specific rules concerning guns and arms depending on their category and these must be respected.

Armes à feu



Toutes les armes à feu doivent être déclarées à la Sous Préfecture ou à la gendarmerie. Il y a des règles spécifiques à chaque arme, qui varient selon la catégorie de l'arme et doivent être respectées.